
Nye tider – nye haller.

En vurdering af Campushallen ved Slagelse Station fra Fritidsafdelingen.

Siden 2015 har Fritidsafdelingen indgået fast med en medarbejder i projekteringen af både udendørsareal 
og en ny hal som en del af Campus Slagelse ved Slagelse Station. Dette for at sikre en kobling til 
foreningslivet samt et tydeligt link til idrætspolitikken.

Processen har af flere omgange inviteret foreningslivet inden for både i workshops, informationsmøder og 
enkeltvis samtaler med foreninger der har vist interesse.

Foreningerne, der har budt ind på projektet er alle foreninger, der gerne vil udvikle sig og også har brug for 
egnede faciliteter for at have rammer der gør talentudvikling mulig. Faciliteten er derfor også tænke

Sideløbende har andre interessentområder været involveret, således at området bliver udviklet præcist til 
de brugere, som i fremtiden udvider området. Det er til eksempel:

- Pædagog studerende – hallen skal kunne bruges til deres uddannelse i motorisk udvikling samt køre 
praktikforløb

- De studerende: tilbyde aktiv fritid til de studerende som dagligt er i campus
- Børnehaver og institutioner: aktivitet for børn i dagtimerne
- Ældre: aktivitet for ældre i dagtimerne
- Foreningslivet om eftermiddagen: Klatring, kampsport som samlet enhed og fægtning har budt ind. 

Desuden er Yoga og Mindfulness også interesseret
- Aktiv skole: aktiviteter er afstemt efter fællesformål for idrætsundervisningen samt bevægelse i sin 

helhed.
- Cyklister og løbere ledes aktivt fra Fodspor gennem området til stationen. Dette højner værdien af 

fodsporet – ikke bare i forbindelse med praktik, men også brugen og muligheden for at brande 
faciliteten yderligere i et turismeperspektiv.

- Broforløb kobler campus med parkering nord for jernbanen, og giver tillige nem adgang til hallen 
fra de nye kommende boligområder.

- Eneste mulighed i Slagelse som giver attraktive faciliteter for den selvorganiserede idræt og 
gadeidrætten

Medfinansiering fra LOA

Alle ovenstående parametre er grundlaget for at Lokale og Anlægsfonden finder at projektet har potentiale 
til at indgå i deres projekt om at skabe fremtidens nye idrætshal, og at projektet er berettiget til at modtage 
de 10 millioner til at realisere projektet.

Idrætspolitikken:

Alle ovenstående parametre er også en stor del af idrætspolitikken fra 2015. Her kan fremhæves flere 
følgende indsatser:

- Faciliteter for selvorganiserede og gadeidræt
- Fokus på børneaktiviteter – herunder aktiv skole og institution, som nemt kan komme til den 

stationsnære hal.
- En facilitet, der taler til ungdomssegmentet – både via gadeidrætstiltag men også foreningsaktivitet 

som tiltaler denne målgruppe. Det er også den målgruppe som de klassiske idrætter har virkelig 
svært ved at fastholde. 



I Fritidsafdelingen kan vi kun bekræfte det solide baggrundsarbejde der er foregået hele vejen igennem 
projektet, som er tænkt klogt og med en usædvanlig høj inddragelsesgrad. Hallen taler direkte til 
idrætspolitikken og den centrale placering vil gøre den attraktiv for borgere ikke kun i Slagelse, men også i 
andre byer i kommunen. 


